
 

Skolebestyrelsesmøde 11.04.2024 

Personalerummet afdeling Nord kl. 17.00 – 20.00 

Forældrerepræsentanter: Anders Thorborg Mørk, Christian Kallehauge Frank, Iben Estrup Ljungmann, 
Jens Klit Thomsen, Kristian Sjørslev, Nikolaj Visby Sandbæk, Brian Grønning Jensen, Louise Søgaard 
Ørum. Lisa Bang Rye Bonde - udtræder af bestyrelsen. 

Suppleanter: Lisbeth Cecilie Overby 
Medarbejderrepræsentanter: Marianne Møldrup, Marie Wendt, Morten Andersen, Kathrine Gåsland 
Skoleledelse: Jamie Stevenson, Jakob Fenneberg-Hansen, Lola Nielsen, Susanne Bryld 
Elevrepræsentanter: Sam 9Y, Momin 9X, Mynte 8A 

(Afbud til mødet er gennemstreget) 

Dagsorden 

1.  Godkendelse af dagsorden 
17.00 – 17.05 TB 

 

Bilag: Timefordelingsplan 24, Faktablad om ændring af folkeskoleloven, 
Princip for klassedannelse (endelig). 

 
Godkendt. 

2.  Godkendelse af referat 
17.05 – 17.10 TB  

Bilag: Referat 6. marts 2024 – se opslag. 
 
Godkendt. 

3.  Elevrådet 
17.10 – 17.30 TO 

 

Elevrådet orienterer. Elevrådet har haft møde i mellemtrin og udskoling. 
 

9. klassernes sidste skoledag er drøftet.  
Der afholdes klassens time på mellemtrinnet og der laves videoer om 
trivsel og tal pænt, som SDG har iværksat.  
 
Det er et ønske fra mellemtrinnet at få mere i gården – vi skal se på, 
hvordan vi kan imødekomme dette ønske. 
 

Input til idéer til mellemtrinnet – kan det være de store, der bliver 
igangsættere?  
 

De små elevrødder har sat i gang med ”vær glad og kom med 
komplimenter træ”. 
 

4. 4 Godkendelse af princip for 
klassedannelse 
17.30 – 17.40 TB 

Princip for klassedannelse har ligget til gennemsyn efter input til et 
tidligere SKB-møde og justering i teksten. Der indstilles til at princippet 
kan godkendes. 
 
Godkendt.  
 

 PAUSE Tages i løbet af pkt. 5 

5. 5
. 
Timefordelingsplan 2024 
17.40 – 19.00 TD 
 

Ledelsen har forberedt et oplæg til timefordeling og skemaer for 
skoleåret 2024-25. Timefordelingen er planen for hvor mange lektioner, 
der læses i forskellige fag på årgangene. Undervisningsministeriet 
udarbejder en vejledende plan hvert år – se bemærkninger for neden. 

 
Skolebestyrelsens opgave er at ’udtale sig om skolens skemaer’ for det 

kommende skoleår jf. folkeskoleloven §45 stk. 4. Det sker ved at 
bestyrelsen drøfter prioriteringer og stiller spørgsmål til 
timefordelingsplanen og skolens skemaer. 
 
Konvertering af UU-timer: Det er sidste gang, at skolen skal ansøge om 

konvertering af understøttende undervisning/afkortning af skoledagen 
efter drøftelse på skolebestyrelsen. Fra skoleåret 25/26 bliver timerne 
en del af skolens ’timebank’ og kan bruges mere fleksibelt. 
 



 

Prioritering af co-teaching: Ledelsens indstilling er, at vi fortsætter med 
den nuværende konvertering for at styrke trivsel og faglighed gennem 

flere tolærertimer og holddeling. De andre folkeskoler i kommunen 

afkorter også skoledagen. 
 
Fremmedsprog: Ledelsens indstilling er, at vi implementerer et tiltag fra 
timefordelingen fra 2025/26 og starter med andet fremmedsprog i 6. 
klasse fremover - se faktablad om ændring af folkeskoleloven. Det 
betyder, at 5. klasse ikke får fransk/tysk i 2024/25. Der anbefales 

ekstra timer i engelsk og dansk i stedet.  
 
Der anbefales derudover at udbyde fransk som valgfag i stedet for 
tilbudsfag fremover. Det betyder, alle elever læser tysk klassevis i 
stedet for på blandede hold. Elever, som er særlig motiveret for 
fremmedsprog, kan desuden læse fransk som valgfag på 2 år, og har 
mulighed for at gå videre med faget i gymnasiet. 

 
Andre justeringer og prioriteringer: 
 

• 4.-5. årgang - 1 lektion musik konverteres til matematik, og der 
arbejdes med skoleskak for at styrke trivsel og faglighed. 

• 6. årgang – 1 lektion musik konverteres til madkundskab, for at 
styrke fællesskabet og muligheden for at arbejde med praktiske 

færdigheder. 
• 8. årgang – 1 lektion kristendom læses for at styrke kontinuitet 

i faget, da det er en dannelses og eksamensfag. 
 
 
Mødetid for udskoling: Det er et ønske fra elevrådet, at bestyrelsen 

drøfter muligheden for senere mødetidspunkt for elever i udskoling. Det 
vil forlænge skoledagen i den anden ende. 
 
Se håndskrevne notater fra grupperne. Beslutningen om at skyde/tilbud 
af sprogfag tages på næste bestyrelsesmødet – skal også på MED.  
 
 

6.  Orientering fra ledelsen 
19.00 – 19.40 TO 

Bilag – aktuelt elevtal til orientering: Tabellen viser klassestørrelse på 
alle årgange og forventet antal børnehaveklasser til maj 2024. 
 
Skriftlig orientering fra ledelsen (ved spørgsmål, kan sagen tages op til 
et kommende møde): 

• Personalenyt: Der er ansat en ny børnehaveklasseleder Anne 

Pforr-Weiss efter samtalerunden i marts. Stillinger er slået op 
for nye dansk- og matematiklærere til 1. klasse og lærer til 
mellemtrin. Samtaler holdes tirsdag den 23/4 kl. 13 – 17. 
(Kristian) 

• BSU-referat: Børne- og Skoleudvalget besluttede at ikke søge 
dispensation fra obligatoriske sprogprøver ifm. Nivåhøjs 

placering på listen over udsatte boligområder. Se referatet og 
kommende dagsorden på https://dagsordener.fredensborg.dk/  

• Ændret model for skolestart: Forældre i nuværende 
børnehaveklasse er orienteret skriftligt inden påske, og der er 

afholdt et infomøde onsdag 3. april. God stemning og stor tillid 
til skolepædagogerne, nogle relevante spørgsmål om grunden til 
ændringen, som blev drøftet og forklaret. 

• Kommende børnehaveklasser: Der dannes 4 nye klasser med 
ca. 17-19 elever, dvs. 4 små klasser (77 elever i alt). Nye 
forældre har fået besked om klasseplacering inden påske. 
Forældrene er inviteret til infomøde om opstart mandag 15. 
april kl. 17.30 med deltagelse af repræsentanter fra 
bestyrelsen. (Anders og Brianog måske Nikolaj deltager) 

https://dagsordener.fredensborg.dk/


 

• Opfølgning ekstramidler: Arbejdet fortsætter planmæssigt –

Toiletter i gang, forventes færdige i maj. Pavillon i produktion – 
forventes færdig juli-august 2024. Dræn og legeplads udføres 

så snart vejret og jordforhold tillader det. 

• Forårsfest 2024: Eleverne deltager i åbent hus torsdag 18. april 
kl. 16-19. Alle forældre er inviterede, koncept som sidste år. 

• Skoleudviklings Samtale 2024: Afholdt 4. april med deltagelse 
af Nikolaj og Jens fra bestyrelsen. Stort ros til eleverne og 
personalet. Eleverne fortalte om ny indretning i 2. klasse og 

SDG-trivselsprojekt/studietur til Grækenland. Vejledere Anders 
og Stine fortalte om pædagogisk forum og skolens arbejde med 
trivsel i form af sparring og vejledning til lærerne. Dagsorden, 
notat og podcast fra samtalen kommer på skolens hjemmeside. 
Punkt om skolens resultater behandles til kommende 
bestyrelsesmøde. 

• Forslag: Nivå Kaffte arrangeret af SKB: Iben og Jens arbejder 

videre med idéen. Jens og Iben foreslår en dato og sender til 

Lola. 

Mundtlig orientering: 

• Status 5. årgang: Læring, trivsel og indsatser– punkt efter 
ønske fra bestyrelsesmedlem. (Udsættes til første punkt næste 
gang) 

• Status 9. årgang: Personalenyt og prøverne sommer 2024.  

• Henvendelser fra forældre (fast punkt) 

 

Nyt fra SFO1 og SFO”:  

• SSP er mere med i Basen.  
• Savannen laver en evaluering med børnene 
• Toiletter dekoreret 

• Legepladserne bliver snart drænet og der tegnes baner op til 

forårsleg 
• 60 børn i morgenpasning, der udvides i personalebesætning 
• Vi gør klar til at modtage de nye børn 

 

7.  Meddelelser 

19.40 – 19.55 TO 
 

BSU dialogmøde 30. april bliver til et Trivselskonference med 10 pladser 

pr. skole (ledelse, bestyrelse, medarbejdere) plus elevrådet. 
Kommunens 2030 plan for styrket trivsel blandt børn og unge drøftes til 
mødet. Deltagere: MM, Nikolaj, Christian (JS sætter resten af holdet). 
 
Bestyrelsesmedlemmer: Lisa Bang Rye Bonde har meddelt, at hun 
stopper i bestyrelsen. Det har været svært at få tid til at deltage i 
forhold til job og andre forpligtelser. Tak til Lisa for at stille op. 

 
Der besluttes, at der ikke holdes suppleringsvalg. Der er fortsat 8 
forældrerepræsentanter, og i forretningsordenen står der 7 – 9 
forældre.  
 

8. 9
. 
Evt. 
19.55 – 20.00 TO 
 

Har vi lovet noget til kontaktforældre – forårsmøde? Formanden og JS 
undersøger til næste gang.  
 
Sommerafslutning den 6/6 – møde på skolen, hvor vi griller bagefter.  
Datoen den 20/6 aflyses.  
 
Punkter til kommende møder: 

Generel evaluering klassedannelse og sammenlægning 
Co-teaching evaluering 
Godkendelse af Mobilpolitik – Basen fortæller om nyt tiltag ift mobiler 



 

 
 

 


